

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းကောင်စီ

GSTC လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက်

တင်ပြမှုပုံစံ ၃၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၁ ရက်။

နိဒါန်း

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းကောင်စီ (GSTC) ၏ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက်ကို “ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသောခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်း” လောကတစ်ခုလုံး ဘုံတူညီသော သဘောတူနားလည်မှုများကို ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ဖန်တီးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မည်သည့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းမဆို ရည်ရွယ်ချက်ထားရှိဆောင်ရွက်သင့်သည့် အနိမ့်ဆုံးစံသတ်မှတ်ချက်များဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ကို အဓိက အကြောင်းအရာ လေးခုအပေါ်တွင်ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။ထိုရောက်သော ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် အစီအစဉ် ရေးဆွဲမှု၊ဒေသခံရပ်ရွာလူထုများအတွက် လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးကျေးဇူးများကို အမြင့်မားဆုံး ရရှိစေခြင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အပေါ်တွင် အနှုတ်သဘော သက်ရောက်မှုများကို လျော့ချနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။ ထိုအချက်များသည်ခရီးသွားလာရေး လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံးနှင့် သက်ဆိုင်မှုရှိပါသည်။

စံသတ်မှတ်ချက်များသည် (ISEAL Alliance) မှ ဖွဲ့စည်းပုံဆိုင်ရာစံသတ်မှတ်ချက်များကို ဆွဲကိုင်လိုက်နာရန် ကြိုးပမ်းထားပြီး သတ်မှတ်ချက်များသည်လည်း ကဏ္ဍအားလုံးတွင် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးဆိုင်ရာ စံနှုန်းများ ဖော်ဆောင်ရာ၌ လိုက်နာရမည့် နိုင်ငံတကာစံပြုလမ်းညွှန်ချက်များကို အသိအမှတ်ပြု လက်ခံကာ ရေးဆွဲခြင်းနှင့် ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းများ ပြုလုပ်ထားပါသည်။ စံသတ်မှတ်ချက်များကို (၃) နှစ် မှ (၅) နှစ်ကာလအတွင်း အမြဲ ပြန်လည်သုံးသပ်ပါသည်။ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များအပြင် အနာဂတ်တွင် ပြုလုပ်မည့် ပြန်လှန် သုံးသပ်မှုများ၌ ပြည်သူလူထု၏ အကြံပြုချက်များကို

လက်ခံသွားရန်အတွက် www.gstccouncil.org သို့ ဝင်ရောက်နိုင်ပါသည်။ ထို website တွင် လုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များနှင့် စံသတ်မှတ်ချက်များ ဖော်ထုတ်ရေးဆွဲခဲ့သည့် နောက်ခံအကြောင်းအရာများကိုလည်း ရရှိနိုင်ပါသည်။

အချို့သော စံသတ်မှတ်ချက် အသုံးပြုမှုများတွင် အောက်ပါတို့ ပါဝင်ပါသည်။

- ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုအတွက် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ပေးအပ်ရာတွင် အခြေခံအဖြစ် အသုံးပြုရန်
- စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပမာဏအားလုံးကိုပို၍ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲလာစေရန်အတွက်လမ်းညွှန်ချက် အနေဖြင့်အသုံးပြုရန်နှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက်များကို ပြည့်မီစေမည့် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသော ခရီးသွားလာရေးအစီအစဉ်များကို ရွေးချယ်ရာတွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အကူအညီ ဖြစ်စေရန်
- ရေရှည်တည်တံ့မည့်ထုတ်ကုန်များအတွက် တိုးတက်လျက်ရှိသော ဈေးကွက်များကို ပို၍လက်လှမ်းမီ စေရန် ဆောင်ရွက်ရာတွင်ခရီးသွားများနှင့်ခရီးသွားအေဂျင်စီများနှစ်ဖက်လုံးအတွက်ပစ္စည်း တင်သွင်းသူ (suppliers)များ၊ ရေရှည်ကောင်းမွန်ခိုင်မြဲသော ခရီးသွားလာရေး အစီအစဉ်များ ရွေးချယ်ရာတွင် လမ်းညွှန်အဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရန်
- သုံးစွဲသူများအတွက်လည်း ကောင်းမွန်ခိုင်မာသည့်ခရီးသွားလာရေး အစီအစဉ်များနှင့်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများကို ရွေးချယ်သတ်မှတ်ရာတွင် အကူအညီဖြစ်စေရန်
- ရေရှည်ကောင်းမွန်တည်တံ့ခိုင်မြဲသောခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းရှင်များကိုအသိအမှတ်ပြုနိုင်ရန် အတွက် သတင်းမီဒီယာများ၏ ဘုံသတ်မှတ်ချက်မျှခြေတစ်ခုအဖြစ် အသုံးပြုထမ်းဆောင်နိုင်ရန်
- အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ပေးအပ်ခြင်းနှင့်အခြားသော စေတနာ့အလျောက်ပါဝင်သည့်အစီအစဉ်များ သည်စံမီပြီးကျယ်ပြန့်စွာ လက်ခံထားသည့်အခြေခံအချက်အလက်များကို ပြည့်မီကြောင်းသေချာစေရန်
- အစိုးရ၊ အစိုးရမဟုတ်သော၊ သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ အစီအစဉ်များတွင် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ခရီးသွားလာရေးလိုအပ်ချက်များကို ဖော်ဆောင်ရာ၌ကနဦးစတင်ဆောင်ရွက်ရာတွင်အသုံးပြုနိုင်စေရန်

- ဟိုတယ်သင်တန်းကျောင်းများနှင့် တက္ကသိုလ်များကဲ့သို့သောနေရာများတွင် ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးကိစ္စရပ်များ၌ အခြေခံလမ်းညွှန်ချက်များအဖြစ်အသုံးပြုရန်
- အခြားသူများ လေးစားအားကျ အတုယူလိုက်နာစေနိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်မှုပိုင်းဆိုင်ရာများ ပြုမူပြသရာတွင် အသုံးပြုရန်

စံသတ်မှတ်ချက်များသည် မည်သည့်အရာများအားဆောင်ရွက်သင့်သည်၊ မည်သို့မလုပ်ဆောင်ရ သို့မဟုတ် ရည်မှန်းသည့်ပန်းတိုင်ရရှိပြီးခြင်းရှိမရှိစသည်တို့ကို ညွှန်ပြသည်။ ထိုအခန်းကဏ္ဍများသည် GSTC စံသတ်မှတ်ချက်များပြည့်မီရရှိရန်အတွက် မရှိမဖြစ်အရေးကြီးသော စွမ်းဆောင်ရည်အညွှန်းကိန်းများ၊ ပညာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နည်းစနစ်များ လက်လှမ်းမီ ရရှိနိုင်မှု စသည့်အချက်များနှင့်သာ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

စံသတ်မှတ်ချက်များအား အသုံးပြုခြင်း

တိုက်တွန်းလိုသည်မှာ သုံးစွဲရန်ဆီလျော်မှုမရှိသော၊ ကျိုးကြောင်းမသင့်လျော်သော သီးသန့်အခြေအနေမျိုးမှအပ စံချိန်စံနှုန်းများကို အတိုင်းအတာတော်တော်များများအထိ လက်တွေ့ကျနစွာအသုံးပြုနိုင်သည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ စံသတ်မှတ်ချက်တစ်ခုသည် ခရီးသွားလာရေးဆိုင်ရာ ထုတ်ကုန်တစ်ခု၊ ဒေသဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးသို့မဟုတ်ယဉ်ကျေးမှု အနေအထားများနှင့်အပ်စပ်ကိုက်ညီမှုမရှိသည့်အနေအထားလည်းရှိကောင်းရှိနိုင်ပါသည်။ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှု အတိုင်းအတာ အနည်းငယ်သာရှိသော အသေးစားနှင့် ရပ်ရွာမှလုပ်ကိုင်သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းများတွင် အရင်းအမြစ်နည်းပါးမှုသည်စံသတ်မှတ်ချက်အားလုံးကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်အသုံးပြုရန်အတွက် အဟန့်အတားဖြစ်စေလိမ့်မည်။ စံသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ပတ်သတ်သော လမ်းညွှန်ချက်များကို ပိုမိုရရှိလိုပါက GSTC မှထုတ်ဝေသော အထောက်အကူပြု ရည်ညွှန်းချက်များနှင့် ခက်ဆစ်များတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။

<p>GSTC လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက်</p>
<p>အခန်း A : ထိရောက်သော ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် စီမံခန့်ခွဲရေးကို လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ခြင်း</p>
<p>A 1 ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော စီမံခန့်ခွဲရေးစနစ်</p> <p>အဖွဲ့အစည်းမှိုင်း၏အရွယ်အစား၊အတိုင်းအတာနှင့် သင့်လျော်သော ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် စီမံခန့်ခွဲရေး စနစ်တစ်ခုကိုအကောင်အထည်ဖော်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ လူမှုရေး၊ယဉ်ကျေးမှု၊ စီးပွားရေး၊ အရည်အသွေး၊ လူ့အခွင့်အရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ စွန့်စားရနိုင်မှုနှင့် အကြပ်အတည်း စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို လိပ်မူဆောင်ရွက်ပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်ရေးကို မောင်းနှင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။</p>
<p>A2 တရားဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်ဒေသတွင်း၊ နိုင်ငံတော်အဆင့်နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့် သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ အထူးသဖြင့်အခြားသော ဥပဒေများထက်ကျန်းမာရေး၊ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊အလုပ်သမားရေးရာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အမြင်ရှုထောင့်များကို လေးစားလိုက်နာခြင်းဖြစ်သည်။</p>
<p>A 3 အစီရင်ခံတင်ပြခြင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရေး</p> <p>အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့် ၎င်း၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေသော မူဝါဒ၊ လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များ ကို ဖောက်သည်များအပါအဝင် အကျိုးသက်ဆိုင်သူများကို ဆက်သွယ်အသိပေးရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ အထောက်အကူကို ချိတ်ဆက်ရယူရမည်။</p>
<p>A 4 ဝန်ထမ်းများနှင့်ချိတ်ဆက်မှု</p> <p>ဝန်ထမ်းများသည်ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို ရေးဆွဲဖော်ဆောင်ခြင်းနှင့်အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းတို့တွင် ချိတ်ဆက်ပါဝင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့ ဝန်ဆောင်မှုပေးရာ အခန်းကဏ္ဍ၊ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ကာလအပိုင်းအခြားအလိုက်လမ်းညွှန်မှုများ၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုများ ရရှိမည်ဖြစ်သည်။</p>

<p>A 5 စားသုံးသူ/ဧည့်သည်များနှင့်ဆိုင်သော အတွေ့အကြုံများ</p> <p>ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲခြင်းဆိုင်ရာ အမြင်ရှုထောင့်အပါအဝင်စားသုံးသူ/ဧည့်သည်များ၏ ကျေနပ်မှုကို စောင့်ကြည့်လေ့လာ ပြီး မှန်ကန်သည် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုရှိရမည်။</p>
<p>A 6 တိကျမှန်ကန်သော ကြော်ငြာမှုများ</p> <p>ကြော်ငြာသည့် ပစ္စည်းများနှင့် အရောင်းဆိုင်ရာဆက်ဆံမှုများသည် တိကျမှန်ကန်ပြီး သိသင့်သိထိုက်သော သတင်းအချက်အလက်များ အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ၊ ထုတ်ကုန်များ၊ ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသည်။ ပေးအပ်လိုက်သည့်တန်ဖိုးထက် ပို၍ကတိပေး ညွှန်းဆိုခြင်းမျိုးကို မပြုလုပ်ပါ။</p>
<p>A 7 အဆောက်အဦများနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ</p> <p>အဆောက်အဦများနှင့်အခြေခံအဆောက်အအုံများကိုအစီအစဉ်ရေးဆွဲခြင်း၊ နေရာချထားခြင်း၊ ပုံစံ၊ ဆောက်လုပ်ရေး၊ ပြန်လည်မွမ်းမံခြင်း၊ လည်ပတ်ခြင်းနှင့် ဖြိုဖျက်ခြင်းများ...</p>
<p>A 7.1 လေးစားလိုက်နာခြင်း</p> <p>အကာအကွယ်ပေးထားပြီး အထိခိုက်မခံသောဧရိယာများ၊ အမွေအနှစ်ဆိုင်ရာ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့်နေရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သော ဖန်တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာများနှင့် ဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာခြင်း</p>
<p>A 7.2 သက်ရောက်မှုနှင့် တည်တံ့ခိုင်မြဲမှု</p> <p>သဘာဝနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအသိုက်အဝန်းများ၏ အတိုင်းအတာနှင့် တည့်တံ့ခိုင်မြဲမှုကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန်</p>
<p>A 7.3 ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော လုပ်ဆောင်မှုများနှင့် ပစ္စည်းများ</p> <p>ဒေသတွင်း ကောင်းမွန်သင့်လျော်ပြီး ရေရှည်အတွက်ခိုင်မြဲမှုရှိသော လုပ်ဆောင်မှုများ၊ ပစ္စည်းများကို အသုံးပြုရန်</p>
<p>A 7.4 အားလုံးအတွက်လက်လှမ်းမီရရှိစေနိုင်မှု</p> <p>အထူးလိုအပ်ချက်များရှိသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက်သတင်းအချက်အလက်များလက်လှမ်းမီရရှိနိုင်အောင် လိုအပ်သလို ပေးအပ်ရန်</p>

<p>A 8 မြေယာ၊ သောက်သုံးရေနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုများဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများ</p> <p>မြေယာ၊ သောက်သုံးရေများ အခွင့်အရေးနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုများဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းသည် ဒေသခံရပ်ရွာလူထုနှင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာအခွင့်အရေးများကိုလေးစားလိုက်နာပြီး ဒေသခံများမှလွတ်လပ်စွာခွင့်ပြုခြင်း၊ ကြိုတင်အသိပေးခြင်း နှင့်သဘောတူခွင့်ပြုချက်တောင်းခံခဲ့ခြင်းများရှိခဲ့ပါက သိမ်းယူခြင်းများကို တရားဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိပြီး အတင်းအကြပ် မဖြစ်မနေ ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းများ မလိုအပ်ပါ။</p>
<p>A 9 သတင်းအချက်အလက်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ပြန်ဆိုရှင်းလင်းခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းမှ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်များ၊ ဒေသခံယဉ်ကျေးမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၊ ထိုအတူ သဘာဝဆိုင်ရာ ဒေသများ၊ နေထိုင်မှုလေ့များနှင့် ယဉ်ကျေးမှုများတည်ရှိရာဒေသများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ချိန်တွင် ရှင်းပြမှုများနှင့် သတင်းအချက်အလက်တင်ပြခြင်း၊ အဓိပ္ပာယ်ပြန်ဆိုရှင်းလင်းခြင်းများ ဖြစ်သည်။</p>
<p>A 10 ရည်ရွယ်ထားသည့် ခရီးပန်းတိုင်နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်အခွင့်အလမ်းများတည်ရှိရာရည်ရွယ်ထားသည့်ခရီးပန်းတိုင်ကို ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် အစီအစဉ်ရေးဆွဲမှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ဆောင်သည်။</p>
<p>အခန်း B ဒေသခံရပ်ရွာလူထုအတွက် လူမှုရေးနှင့်စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးကျေးဇူးများကို အမြင့်မားဆုံးရရှိအောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်အနှုတ်သဘောသက်ရောက်မှုများကို အနည်းဆုံးသို့ လျှော့ချခြင်း</p>
<p>B 1 ရပ်ရွာလူထုအား ထောက်ပံ့ကူညီခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်ဒေသဆိုင်ရာအခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့်လူမှုရေးရာအသိုက်အဝန်းအတွက် ကနဦးအစပြု ထောက်ပံ့မှုများကို တက်ကြွစွာလုပ်ဆောင်သည်။ထိုထောက်ပံ့မှုများတွင် ပညာရေး၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားမှု၊ ကျန်းမာရေး နှင့် သန့်ရှင်းရေး၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကို သက်ရောက်စေသည်များအား လိပ်မူဆောင်ရွက်သည့် စီမံကိန်းများ အစရှိသည်တို့ပါဝင်သည်။</p>

<p>B 2 ဒေသခံများအား အလုပ်ခန့်အပ်မှု</p> <p>ဒေသခံများကို စီမံခန့်ခွဲရေး ရာထူးများအပါအဝင် အလုပ်အကိုင်များခန့်အပ်ရန်နှင့် ရာထူးတိုးမြှင့်ခန့်ထားရန်အတွက် တူညီသောအခွင့်အလမ်းပေးသည်။</p>
<p>B 3 ဒေသတွင်း ဝယ်ယူအသုံးပြုခြင်း</p> <p>ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ဝယ်ယူခြင်း၊ ကမ်းလှမ်းခြင်းများပြုလုပ်ပါက အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့် ရရှိနိုင်ပြီး လုံလောက်သည့်အရည်အသွေးများရှိပါက ဒေသခံနှင့် မျှတမှန်ကန်သည့် ပစ္စည်းတင်သွင်းသူ (suppliers) များအား ဦးစားပေးသည်။</p>
<p>B 4 ဒေသခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်ဒေသဆိုင်ရာသဘာဝ၊သမိုင်းကြောင်းနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများအပေါ်တွင် အခြေခံသော ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ထုတ်ကုန်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကိုဒေသခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များမှ တိုးတက်ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ရောင်းချခြင်းများကို အထောက်အပံ့ပေးသည်။</p>
<p>B 5 ခေါင်းပုံဖြတ်ခြင်းနှင့် အနှောက်အယှက်ပေးခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည် အထူးသဖြင့် ကလေးသူငယ်များ၊ ဆယ်ကျော်သက်များ၊ အမျိုးသမီးများ၊ လူနည်းစုများနှင့် အခြား ထိခိုက်ရှလွယ်အုပ်စုများအပေါ်တွင် စီးပွားရေး၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် အခြားမည်သည့် ခေါင်းပုံဖြတ်ခြင်း သို့မဟုတ်အနှောက်အယှက်ပေးခြင်းများကိုမဆိုဆန့်ကျင်သောမူဝါဒတရပ်ကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်ပြီး ဖြစ်သည်။</p>
<p>B 6 တန်းတူအခွင့်အရေး</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ရာထူးများအပါအဝင် အလုပ်အကိုင်ခန့်အပ်ခြင်းဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများကို ကျား/မ၊ လူမျိုး၊ ဘာသာရေး၊ မသန်စွမ်းမှု သို့မဟုတ် အခြားနည်းလမ်းများဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမပြုဘဲ ကမ်းလှမ်းခန့်အပ် သည်။</p>

<p>B 7 သင့်လျော်ကောင်းမွန်သည့်အလုပ်</p> <p>အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများကို လေးစားလိုက်နာပြီး ဘေးကင်းသော၊ လုံခြုံသော အလုပ်ခွင်ကိုဖန်တီးပေးကာ ဝန်ထမ်းများကိုလည်း လူတန်းစေ့နေထိုင်ရန်လိုအပ်သောအနည်းဆုံးလုပ်ခ ပေးသည်။ ဝန်ထမ်းများကိုလည်း ပုံမှန် သင်တန်း၊ အတွေ့အကြုံနှင့် ရာထူးတိုးအခွင့်အလမ်းများ ပေးအပ်သည်။</p>
<p>B 8 ရပ်ရွာလူထုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ</p> <p>အဖွဲ့အစည်း၏လုပ်ငန်းများသည် နီးစပ်ရာရပ်ရွာလူထုအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ စားနပ်ရိက္ခာ၊ သောက်သုံးရေး၊ စွမ်းအင်၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု သို့မဟုတ် သန့်ရှင်းရေးစသည့် အခြေခံ ဝန်ဆောင်မှုများပေးအပ်ခြင်းကို မထိခိုက်စေပါ။</p>
<p>B 9 ဒေသဆိုင်ရာ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ</p> <p>အဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းများသည်ကုန်းမြေနှင့်ရေနေအရင်းအမြစ်များအသုံးပြုခြင်း၊ လမ်းအသုံးပြုခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် အိမ်ရာတို့အပါအဝင် ဒေသတွင်း အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ရရှိလုပ်ကိုင်နိုင်မှုကို ဆိုးဝါးစွာ ထိခိုက်မှုမဖြစ်စေပါ။</p>
<p>အခန်း C ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ၏ အကျိုးကို အမြင့်မားဆုံးဖြစ်စေရန်နှင့် အနှုတ်သဘော သက်ရောက်မှုများကို အနိမ့်ဆုံးသို့ လျော့ချရန်</p>
<p>C 1 ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးစံများ အပြန်အလှန်အကျိုးပြုခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည် ဆိုးဝါးသည့်သက်ရောက်မှုများကိုအနိမ့်ဆုံးလျော့ချပြီး ဒေသခံများ၏အကျိုးကျေးဇူးနှင့် ဧည့်သည်များကိုအမြင့်မားဆုံးဖြစ်စေရန်အတွက် ဒေသဆိုင်ရာ ရပ်ရွာလူထုများ၊ ယဉ်ကျေးမှု သို့မဟုတ် သမိုင်းကြောင်းအရအထိခိုက်မခံသောနေရာများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်မှုများ မြှင့်တင်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်းများ ပြုလုပ်ရာတွင်ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ကောင်းမွန်သည့် လုပ်ဆောင်မှုပုံစံများ၊ဒေသတွင်းသဘောတူလက်ခံသည့် လမ်းညွှန်မှုများကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သည်။</p>

<p>C 2 ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို စောင့်ရှောက်ကာကွယ်ခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်ဒေသဆိုင်ရာပိုင်ဆိုင်မှုများ၊ နေရာများနှင့်သမိုင်းကြောင်းဆိုင်ရာ၊ ရှေးဟောင်းသုတေသန၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုဆိုင်ရာ ထူးခြားအရေးပါမှုများကို စောင့်ရှောက်ကာကွယ်ခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် မြှင့်တင်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်ပြီး ဒေသခံများ လက်လှမ်းမမီစေရန် အဟန့်အတားပြုခြင်းများ မလုပ်ဆောင်ပါ။</p>
<p>C 3 ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးစံနှင့် အမွေအနှစ်များကို တင်ဆက်ပြသခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်စစ်မှန်သော ရိုးရာလက္ခဏာများနှင့်ဒေသတွင်း မျက်မှောက်ခေတ်လေ့ထုံးစံများကို လုပ်ငန်းလည်ပတ်ခြင်း၊ ပုံစံ၊ တန်ဆာဆင်ခြင်း၊ ဟင်းလျာသို့ မဟုတ်ဆိုင်များအစရှိသည်တို့၌ တန်ဖိုးထားပေါင်းစပ်ခြင်းများ ပြုလုပ်သလို ဒေသခံရပ်ရွာလူထု၏ ဉာဏ်မူပိုင်ခွင့်များကိုလည်း လေးစားမှုရှိပါသည်။</p>
<p>C 4 ရှေးလူ့အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ</p> <p>ဒေသဆိုင်ရာနှင့်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေများ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်မှလွဲ၍ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ရှေးဟောင်းသုတေသနဆိုင်ရာ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြသခြင်း မပြုလုပ်ရပါ။</p>
<p>အခန်း D: သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၏ အကျိုးကို အမြင့်မားဆုံးဖြစ်စေရန်နှင့် အနှုတ်သဘော သက်ရောက်မှုများကို အနိမ့်ဆုံးသို့ လျှော့ချရန်</p>
<p>D 1 အရင်းအမြစ်များကို ထိန်းသိမ်းခြင်း</p>
<p>D 1.1 သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လျော်ညီသော ဝယ်ယူခြင်း</p> <p>ဝယ်ယူရေးဆိုင်ရာမူဝါဒများသည် အဓိကကုန်ပစ္စည်းများ၊ အစားအစာ၊ အဖျော်ယမကာ၊ အဆောက်အဦးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ကုန်များအပါအဝင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လျော်ညီသည့် ပစ္စည်းတင်သွင်းသူ (suppliers) များနှင့် ကုန်ပစ္စည်းများကို ပို၍ထောက်ခံအခွင့်အရေးပေးသည်။</p>
<p>D 1.2 အကျိုးရှိရှိ ဝယ်ယူခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည် အလေအလွင့်များကို လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက်အစားအစာများအပါအဝင်စားသောက်ကုန်များနှင့် တစ်ခါသုံး ပစ္စည်းများဝယ်ယူရာ၌ သတိပြု၍ စီမံခန့်ခွဲသည်။</p>

<p>D 1.3 စွမ်းအင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း</p> <p>အလုံးစုံသုံးစွဲမှုကို လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် စွမ်းအင်သုံးစွဲခြင်းကို အမျိုးအစား၊ အဆင့်များအလိုက် တိုင်းတာသုံးစွဲသည်။ အဖွဲ့အစည်းသည် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်ကိုတိုးတက်အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်သည်။</p>
<p>D 1.4 ရေနံဆိုင်သော ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း</p> <p>အလုံးစုံသုံးစွဲမှုကို လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက်စွမ်းအင်သုံးစွဲခြင်းကို အမျိုးအစား၊ အဆင့်များအလိုက် တိုင်းတာသုံးစွဲပြီး ရေနံပတ်သက်၍ထိခိုက်လာနိုင်သည်များကိုဆန်းစစ်လေ့လာသည်။ ရေအရင်းအမြစ်သည် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုရှိပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်လည်ပတ်စီးဆင်းမှုကို ဆိုးဝါးစွာ ထိခိုက်စေမှုမရှိပါ။ ရေကို ထိခိုက်စေမှုမြင့်မားသည့် နေရာများတွင် အခြေအနေအတိုင်းအတာအရ သောက်သုံးရေကြီးကြပ်စီမံခြင်းဆိုင်ရာ ပန်းတိုင်းများချမှတ် လုပ်ကိုင်သည်။</p>
<p>D 2 ညစ်ညမ်းမှုလျှော့ချခြင်း</p>
<p>D 2.1 ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်ခြင်းများ</p> <p>အဖွဲ့အစည်းမှ ထိန်းချုပ်ကိုင်တွယ်သည့် အရင်းအမြစ်အားလုံးမှ ထွက်ပေါ်လာသည့် ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်ခြင်း များကို ခွဲခြားတွက်ချက်ပြီး ဖြစ်နိုင်ပါက ၎င်းတို့ကို ရှောင်ရှားနိုင်ရန် သို့မဟုတ် လျှော့ချရန်အတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်သည်။ အဖွဲ့အစည်း၏ အရင်းအမြစ်များမှ ကျန်ရှိနေသေးသော ထုတ်လွှတ်မှုများကို ပပျောက်သွားစေရန် အစားထိုးလုပ်ဆောင်မှုများကိုလည်း အားပေးသည်။</p>
<p>D 2.2 သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလိုအပ်ချက်များကို လျှော့ချပြီး ဧည့်သည်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ပစ္စည်းတင်သွင်းသူများနှင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုတို့တွင် ပိုမိုသန့်ရှင်းသော၊ အရင်းအမြစ်များကိုပို၍ အကျိုးရှိစေသော အခြားနည်းလမ်းများဖြင့် သုံးစွဲခြင်းကို တက်ကြွစွာတိုက်တွန်းအားပေးသည်။</p>
<p>D 2.3 စွန့်ပစ်ရေ</p> <p>ရေချိုးခန်း၊ လက်ဆေးကန်၊ မီးဖိုချောင်တိုက်မှ ထွက်လာသည့် သုံးပြီးရေများအပါအဝင် စွန့်ပစ်ရေများကို ဒေသခံလူထု သို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဆိုးဝါးစွာထိခိုက်မှုမရှိစေရန်အတွက် ထိရောက်စွာ ကိုင်တွယ်ပြီး ပြန်လည်အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် စွန့်ထုတ်ခြင်းများကို ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ပြုလုပ်သည်။</p>

<p>D 2.4 အစိုင်အခဲစွန့်ပစ်ပစ္စည်း</p> <p>အစားအသောက်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများအပါအဝင်စွန့်ပစ်မှုအတိုင်းအတာကို လျော့ချရန်စနစ်များထားရှိလုပ်ဆောင်ပြီး အကယ်၍ လျော့ချရန် မဖြစ်နိုင်ပါက ထပ်မံ အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် သုံးစွဲပြီးပစ္စည်းများကို ပြန်လည်ပြုပြင် အသုံးပြုခြင်း များ ပြုလုပ်သည်။ မည်သည့် ကြွင်းကျန်သော အညစ်အကြေးစွန့်ပစ်မှုမှ ဒေသခံလူထုသို့မဟုတ် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဆိုးဝါး သည့် ထိခိုက်သက်ရောက်မှုများ မဖြစ်စေရပါ။</p>
<p>D 2.5 ဘေးအန္တရာယ်ရှိသော ပစ္စည်းများ</p> <p>ပိုးသတ်ဆေး၊ သုတ်ဆေး၊ ရေကူးကန်ပိုးသတ်ဆေးများနှင့် သန့်ရှင်းရေးပစ္စည်းများအပါအဝင် ဘေးအန္တရာယ်ရှိသော ပစ္စည်းများသုံးစွဲခြင်းကို နည်းနိုင်သမျှနည်းစေပြီး ရရှိနိုင်ပါက ဘေးအန္တရာယ်မဖြစ်စေသော ထုတ်ကုန်များ သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းစဉ်များဖြင့် အစားထိုးသည်။ ဓာတုပဒေပစ္စည်းများ သိုမှီးမှု၊ အသုံးပြုမှု၊ ကိုင်တွယ်မှုနှင့် စွန့်ပစ်ခြင်းများကို သင့်လျော်မှန်ကန်စွာ စီမံဆောင်ရွက်သည်။</p>
<p>D 2.6 ညစ်ညမ်းမှုများနည်းပါးစေခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းသည်အသံ၊ အလင်း၊ စီးဆင်းမှုများ၊ တိုက်စားခြင်း၊ အိုဇုန်းလွှားပျက်စီးစေသော အရာဝတ္ထုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်သည့်ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေခြင်းများကိုအနည်းဆုံးလျော့ကျစေရန် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးလေ၊ ရေ၊ မြေလွှာတို့ကိုလည်း(အဆိပ်အတောက်၊ပိုးမွှားစသဖြင့်) ညစ်ညမ်းမှုမရှိစေရန် လုပ်ဆောင်သည်။</p>
<p>D 3 ဇီဝအမျိုးအစားကွဲပြားမှု၊ ဂေဟစနစ်များနှင့် မြေယာရှုခင်းများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း</p>
<p>D 3.1 ဇီဝအမျိုးအစားကွဲပြားမှုကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း</p> <p>အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့် မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်သောအရာများကို သင့်လျော်မှန်ကန်သော စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဖြင့် လုပ်ဆောင်ခြင်း အပါအဝင်ဇီဝအမျိုးအစားကွဲပြားမှုကိုထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းအား ထောက်ပံ့ကူညီသည်။သဘာဝကို အကာအကွယ် ပေးထားသောဧရိယာများနှင့် ဇီဝအမျိုးအစားကွဲပြားမှုတန်ဖိုးမြင့်မားသည့် နေရာများကို အထူးဂရုပြုထိန်းသိမ်းသည်။ သဘာဝဂေဟစနစ်ကိုအနှောက်အယှက်ဖြစ်စေမှုများ အနည်းဆုံးဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှုတွင်လည်း အစားထိုးပေးလျော်စေခြင်းကို ထည့်သွင်းထားသည်။</p>

D 3.2 ထိုးဖောက်ပြန်ပွားတတ်သည့် မျိုးစိတ်များ

အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့်ထိုးဖောက်ပြန်ပွားတတ်သည့်မျိုးစိတ်များကို ရှောင်ရှားနိုင်ရန်အတွက် ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်သည်။ ဖြစ်နိုင်သမျှမြေယာရှုခင်းနှင့် ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းမွမ်းမံရာတွင်အထူးသဖြင့် သဘာဝမြေယာရှုခင်းများ၌ ဒေသခံမျိုးရင်းများကိုသာ အသုံးပြုသည်။

D 3.3 သဘာဝအတိုင်းတည်ရှိနေသောနေရာများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခြင်း

အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့် ဆိုးဝါးသည့်သက်ရောက်မှုများကို လျှော့ချပြီး ဧည့်သည်များကိုအပြည့်အဝ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် အတွက်သဘာဝအတိုင်း တည်ရှိနေသောနေရာများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခြင်းများကိုမြှင့်တင်ခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်းများ တွင် သင့်လျော်မှန်ကန်သည့် လမ်းညွှန်ချက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်သည်။

D 3.4 တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများ

တိရစ္ဆာန်များနှင့်ပတ်သက်၍ အလေးထားရမည့်အချက်များနှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တိုးတက်ပေါက်ဖွားမှု အမှုအကျင့် စသည်တို့အပေါ်တွင် ဖြစ်လာနိုင်ဖွယ်ရှိသော ဆိုးဝါးသည့်သက်ရောက်မှုများ မဖြစ်ပေါ်လာစေရန်တာဝန်ယူ စီမံဆောင်ရွက်ပြီး တိုးပွားလာတတ်သည့်သက်ရောက်မှုများ၊ ထိုးဖောက်ပျံ့နှံ့မှုမရှိခြင်း အစရှိသဖြင့် လွတ်လပ်စွာ လှည့်လည်သွားလာနေသည့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များနှင့်သက်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်သည်။

D 3.5 တိရစ္ဆာန်ပြုစောင့်ရှောက်ရေး

သင့်လျော်သောကိရိယာများဖြင့် အသုံးပြုလုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသူများ၊ ပြည်တွင်းနှင့်နိုင်ငံတကာဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းများမှလွဲ၍ မည်သည့်တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ကိုမှ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ မွေးမြူခြင်း သို့မဟုတ် ဖမ်းဆီးခြင်းများမပြုလုပ်ရ။တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များနှင့်အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များအားလုံးကို အဆောက်အဦးဖြင့် မွေးမြူခြင်း၊ ပြုစောင့်ရှောက် ခြင်းနှင့်ကိုင်တွယ်ထိန်းသိမ်းခြင်းများကိုတိရစ္ဆာန်ပြုစောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ အမြင့်ဆုံးစံနှုန်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

D 3.6 တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ သတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်း

တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များကို ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုရှိကြောင်းသေချာပြီး ပြည်တွင်းနှင့်နိုင်ငံတကာ ဥပဒေများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်သော စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းဖြင့်ထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အနေဖြင့်မှလွဲ၍ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ စားသုံးခြင်း၊ ပြသခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း သို့မဟုတ် အလဲအလှယ်ပြုခြင်းများမပြုလုပ်ရ။